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Subject: Agenda en stukken Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers (BON) di 9 mei 08.30

Beste allen,

Bijgaand treffen jullie de (vertrouwelijke!) agenda en stukken voor het ‘Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers’ (BON) van komende
dinsdag:
9 mei 08.30 uur in de B&W kamer

Bijgevoegd is een conceptverslag van het voorgaande overleg d.d. 11/4. Ook zijn stukken bijgevoegd voor het agendapunt
‘Vervolg proces asielopgave’.
Agenda en stukken zijn te vinden op de T-schijf en in Teams onder de groep ‘Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers’.
Vriendelijke groeten
5.1.2e

5528125.1.10)]
Projectleider Opvang en huisvesting nieuwkomers

Telefoonnummer: EEN
Aanwezig op: maandag, dinsdag en donderdag

Bereikbaar op: woensdag en vrijdagochtend

Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, LinkedIn en Twitter
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Hellendoorn

Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers (BON)

Agenda: 9 mei 2023 (vertrouwelijk)

Uitgenodigd: Jori Ejbersen  EE Adrie Ouwehand EEEen EERDE
Agendalid: a En

Opening, mededelingen en vaststellen verslag 11 april 2023 (zie bijlage)

Vervolg lokaal proces asielopgave (zie bijlagen),

Bespreking en besluitvorming

Op 18 april jl. is in de raad gedebatteerd over het ‘Toetsingskader locatie asielopvang’. Volgende stap in het

proces is de raadsbehandeling van het toetsingskader op 16 mei.

In bijgevoegd memo wordt een beeld geschetst van het beoogde proces en de stappen die daar bij horen. Ook is

een beknopte samenvatting bijgevoegd van het raadsdebat op 18 april.

Gevraagd wordt om in te stemmen met het voorgestelde proces en de bijbehorende planning.

Huisvesting en huurcontracten,

Bespreking en besluitvorming

De Duiventil

Huidig huurcontract loopt tot en met 30 juni 2023. Uit overleg met de verhuurder blijkt dat er de mogelijkheid is
om:

- het huurcontract met een korte periode te verlengen tot en met 31 december 2023 of 30 juni 2024.
of
- het huurcontract te verlengen tot en met 31 december 2026.

Als de gemeente huurt tot en met 2026 heeft de verhuurder duidelijkheid en wordt door de verhuurder

op korte termijn niet naar een andere bestemming gezocht.

Waarbij de volgende afspraken worden gemaakt:
- dat het gehuurde uitsluitend bestemd is om te worden gebruikt als woonruimte voor de tijdelijke

noodopvang van vluchtelingen;

dat de huurprijs ca. EEEN per maand is, vrijgesteld van BTW;
dat de gemeente als huurder zorgt voor de kleine herstellingen conform het ROZ-huurmodel;

dat het gehuurde door de huurder wordt aanvaardt in de huidige staat (startdatum van de

huurovereenkomst);

dat mocht blijken dat er van overheidswege aanpassingen, verbeteringen of onderhoud noodzakelijk zijn,

deze kosten geheel voor rekening van huurder komen;

dat het noodzakelijk groot onderhoud aan de buitenkant van het gebouw zelf, zoals schilderwerk, dak

reparatie e.d. voor rekening van de verhuurder komt.

Geadviseerd wordt een huurcontract aan te gaan tot en met 31 december 2026 en in te stemmen met de

afspraken. Uitwerking vindt door team Fysiek Domein (Vastgoed) plaats.

Daarbij is overwogen dat het pand geschikt is om de doelgroep op te vangen, dat vergelijkbare alternatieven op

korte termijn niet beschikbaar zijn, dat er de noodzaak is om voor langere tijd Oekraïners op te vangen en dat de

gevraagde huurprijs redelijk is. Dekking vindt plaats vanuit de middelen voor Oekraïne. De financiële risico’s van de

duur van de overeenkomst zijn te overzien, omdat de noodzaak van de opvang voor langere tijd aanwezig is en de

dekking gewaarborgd is vanuit de reguliere middelen en de reserve. Verder kan het gehuurde pand breder ingezet



kan worden, als de behoefte aan opvangplaatsen voor Oekraïners minder wordt. Vandaar dat in het huurcontract

de term tijdelijke noodopvang van vluchtelingen is gebruikt, zodat de huisvesting ook tijdelijk beschikbaar kan

worden gesteld aan statushouders/nieuwkomers.

De Berghoeve van ZorgAccent

Na het vorig overleg is de controle van de brandweer geweest in verband met de gebruiksvergunning. Gelet op de

aanwezigheid van de beveiliging dag en nacht, zijn er verder geen aanpassingen nodig.

Verder wordt met ZorgAccent op dit moment overlegd over de huur van één bedrijfswoning op de locatie
Krönnenzommer.

Geadviseerd wordt om hiermee in te stemmen, zodat een Oekraïens gezin zelfstandig gehuisvest kan worden en de

totaal beschikbare plaatsen, na het afvallen van de Grotestraat (eind 2023) hetzelfde blijft.

Parallelweg

Een eerste afstemming over verlenging van het huurcontract tot en met 2024 heeft op 5 mei plaatsgevonden met

het management van Reggewoon. Uiterlijk eind mei wordt de contractbespreking afgerond, waarbij de

verwachting is dat verlengd kan worden.

Hiermee zou dan het punt worden bereikt dat alle OEK-locaties t/m (ten minste) 2024 zijn vastgelegd. Met

uitzondering van de Grotestraat, deze wordt afgestoten.

Financiën, EEZ

Ter informatie

Geen bijzonderheden. Omdat de opvang van Oekraïners goed in de begroting zit, worden er in de Burap geen

voorstellen gedaan.

In de Burap wordt wel kostenneutraal de crisisnoodopvang Haarle verwerkt.

Voortgang Statushouders, EES

Ter informatie

Op 28 april is door het Rijk bekend gemaakt wat de nieuwe taakstellingen zijn voor huisvesting van statushouders.

De taakstelling voor de 2° helft van 2023 is voor de gemeente Hellendoorn: 56.

Deze taakstelling was geraamd op 47, het zogenaamde ‘midden-scenario’. Gezien de landelijke berichtgeving over

de toegenomen asielinstroom, was de verwachting dat we op zouden schuiven naar het ‘hoog-scenario’ van 55,
daar zitten we dus 1 boven.

De totale taakstelling voor 2023 komt daarmee op 99 (43+56) + 10 ‘pijplijn’ van 2022 die nog begin 2023 verwerkt

moest worden, is samen 109 statushouders. Een ongekend aantal als we in beschouwing nemen dat we voorheen

taakstellingen per half jaar hadden van ruim 20.

VNG heeft direct de alarmbel geluid dat dit voor gemeenten niet op te vangen is als het rijk niet zelf met een

voortvarende aanpak komt inclusief bijbehorende middelen.

Lokaal zetten we de koers voort om in samenwerking met Reggewoon het aantal plaatsingen omhoog te brengen,

ook door in te zetten op flexwonen.

Ambtelijk overleg met Reggewoon vindt plaats op 25 mei, bestuurlijk op 31 mei.

Rondvraag en sluiting
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Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers (BON)

VERIGE: 11 april 2023 (vertrouwelijk)

Uitgenodigd: Jori Ejbersen  EE Adrie Ouwehand EEE
erpen Jen Eens

Agendalid: pen pan eeen eenen
Opening, mededelingen en vaststellen verslag 14 maart 2023 (zie bijlage)
Procesvoorstel

Het Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers is primair gericht op de doelgroepen Oekraïense vluchtelingen en asielzoekers

(portefeuille bgm).

Het Portefeuillehoudersoverleg Nieuwkomers is primair gericht op de doelgroepen statushouders (portefeuille EEE

EEn en arbeidsmigranten (portefeuille EEE).
Besluitvorming en sturing op integraliteit tussen doelgroepen ligt in het BON (en daar waar dit vereist is in college of

raad).

Conform voorstel

Huisvesting, huurcontracten en gebruiksvergunningen,

Bespreking en besluitvorming

Overzicht vergunningen opvanglocaties

Naam Adres Soort gebruik Ontheffing Brandveilig soort gebruik

bestemmings- gebruik

plan

Sanatoriumlaan 20- Oekraïners nvtZorgAccent 15-jun-23 vergunning

Berghoeve 01

Reggewoon Parallelweg 49 t/m Oekraïners 1-nov-24 15-jun-23 vergunning
Parallel 54

Maris Duivenbreeweg 43 Oekraïners nvt 13-jul-23 vergunning
Duiventil

CNOH Terhoeksweg 1 Crisisopvang 1-aug-24 permanent vergunning
Haarle asielzoekers

groepswoning Molenweg 6 Statushouders nvt permanent melding

woning Noetselerweg 55 Statushouders nvt nvt nvt

appartement Grotestraat 180a Oekraïners nvt nvt nvt

Bijzonderheden:

De brandweer Twente heeft in mei 2022 besloten de brandveiligheid van de accommodaties voor de opvang van

Oekraïners in geheel Twente voor de periode van één jaar te verlenen, ondanks dat aanvragen voor een langere

periode waren.

In alle gemeenten lopen nu de beoordelingen voor verlenging. Afhankelijk van het oordeel van de brandweer kan

een aanvraag tot verlenging worden afgedaan middels een melding (oftewel een verkort vergunningstraject) of

een vergunningstraject.

ZorgAccent — Berghoev:



Voorstel van ZorgAccent is verlenging van het huurcontract tot en met 31 december 2024, waarbij de huurprijs

van € 130.000 naar € 140.000 per jaar gaat, met de voorwaarde: alleen gebruik voor opvang van Oekraïners.

Daarna wordt het pand waarschijnlijk voor facilitaire zaken van ZorgAccent in gebruik genomen. Onze verwachting

is dat de onderhoudskosten voor de gemeente in deze periode te overzien zijn. Het oordeel van de brandweer

wordt afgewacht, waarna de onderhoudskosten opnieuw berekend worden. ZorgAccent vraagt van de gemeente

duidelijkheid vóór half april 2023.

Geadviseerd wordt in te stemmen met de verlenging van de huur tot en met 31 december 2024. Indien de

onderhoudskosten, zoals die geraamd worden na bezoek van de brandweer, hoger liggen dan € 50.000,- wordt de

uitkomst opnieuw aan het bestuurlijk overleg voorgelegd.

Akkoord

Reggewoon — Parallel

Voorstel is om met Reggewoon het huurcontract te verlengen tot en met 31 december 2024, met de optie in het

huurcontract om jaarlijks - in het derde kwartaal - het contract met een jaar te verlengen. Deze accommodatie is

uitermate geschikt om eenouder gezinnen, met jonge kinderen uit Oekraïne op te vangen. Bespreking met

Reggewoon moet nog plaatsvinden.

Geadviseerd wordt om in principe in te stemmen met deze verlenging. Indien er bijzonderheden komen uit het

overleg met Reggewoon of het oordeel van de brandweer wordt de uitkomst opnieuw aan het bestuurlijk overleg

voorgelegd.

Akkoord

Maris — Duiventil

Met Maris is een gesprek geweest over verlenging van het huurcontract voor de Duiventil. Voor Maris is van

belang dat het pand voor langere tijd gehuurd wordt. De afspraak is gemaakt dat nu een huurovereenkomst

wordt voorbereid voor de periode tot en met 31 december 2026, met een ruime opzegtermijn vooraf (wij denken

aan 9 maanden), waarbij mogelijk is om het pand voor een ruimere doelgroep in te zetten, binnen de huidige

opzet van het gebouw. Van gemeentewege is aangegeven dat de huidige vorm van begeleiding gehandhaafd blijft

en mocht die in de toekomst veranderen, dat overleg plaatsvindt.

Besluitvorming in het bestuurlijk overleg vindt plaats nadat er duidelijkheid is over bovenstaande punten, de

gebruiksvergunning en de onderhoudskosten. Dit is ook aan Maris aangegeven.

Akkoord, agendering voor BON 9 mei

Financiën Nieuwkomers, stand van zaken en afspraken (zie bijlagen), ZEE

Bespreking en besluitvorming

De kosten voor Crisisnoodopvang Haarle, inclusief personele inzet, worden op declaratiebasis geheel vergoed en

zijn niet apart in de begroting opgenomen. De kosten worden alsnog budgettair neutraal in de begroting

ogenomen bij de Burap (declaratie wordt verzorgd door team bedrijfsvoering, EEEN budgethouder FEED)

Voorbereidingskosten Asielzoekerscentrum. Kosten kunnen deels gedeclareerd worden, zo staat voor

communicatie er een standaardbedrag van £ 11.000 (declaratie wordt verzorgd door team bedrijfsvoering,

EEEN budgethouder FEED).

Bestemmingsreserve Statushouders en ontheemden (Oekraïne). Er worden hier nog geen uitgaven op geboekt.

Als er uitgaven op geboekt worden is instemming van de raad nodig (budgethouder bestemmingsreserve is

aaa

Begroting Oekraïne, is beperkt bijgesteld. Personele kosten zijn niet gestegen. De wijzigingen zijn budgettair

neutraal en door de budgethouder akkoord bevonden (verantwoording wordt verzorgd door team

bedrijfsvoering, FEEN, budgethouder BEE).



- Programmabegroting 2024. In het kader van autonome ontwikkelingen wordt voor de programmabegroting 2024

de Opvang Oekraïne opgevoerd, zie bijlage. Budgettair neutraal op basis van de begroting 2023, zoals deze in april

is bijgesteld.

De bgm wordt geadviseerd in te stemmen met het bijgevoegde formulier autonome ontwikkelingen en de begroting

opvang Oekraïne 2024.

Akkoord

Vervolg lokaal proces asielopgave (zie bijlagen), EEEN

Ter informatie

De Agendacommissie heeft zich uitgesproken over behandeling van het toetsingskader in de raad. Dit is nu gepland

voor: 18 april debatronde en 16 mei besluitvorming. Vanaf vandaag (dinsdag 11 april) is het ‘Toetsingskader locatie

asielopvang’ openbaar.

Kennis van genomen

Beroep op (lokale) voorzieningen, EEN
Ter informatie
- Door toename van het aantal nieuwkomers neemt ook het beroep op (lokale) voorzieningen toe. Daarbij is vooral

te denken aan het beroep op zorg en onderwijs.

Dit brengt vraagstukken met zich mee voor huisartsen, tandartsen, scholen en andere partijen. Naast een

capaciteitsvraagstuk speelt ook een kwaliteitsvraagstuk i.v.m. taalbarrière, cultuurverschillen en dergelijke.

Landelijk is hier aandacht voor en ook lokaal wordt hier op ingezoomd.

Op 4 april heeft ambtelijk overleg plaatsgevonden met de tandartsenkring Nijverdal-Hellendoorn en er wordt ook

een overleg gepland met de huisartsenverening. Daarnaast is overleg in voorbereiding met de

onderwijsinstellingen van onze regio. Dat laatste is van belang omdat we nu al zien (zoals overal in het land) dat

Internationale Schakelklassen (ISK) en ook het basisonderwijs voor anderstaligen (Het Palet) wachttijden

hanteren.

De oriëntatie op lokale asielopvang brengt met zich mee dat ook voor deze doelgroep verkend dient te worden

wat nodig is. Waar het gaat om de zorg zijn hier aparte voorzieningen voor: het COA draagt verantwoordelijkheid

voor inhuur van artsen via de Gezondheidszorg Asielzoekers (GZA). Waar het gaat om onderwijs zijn hier middelen

voor (OHBA-regeling), maar is wel van belang om scholen vroegtijdig te informeren en betrekken.

Aan de leden van het BON wordt gevraagd om kennis te nemen van dit vraagstuk en van de stappen die in dit kader

gezet worden.

Kennis van genomen

Rondvraag en sluiting

Geen punten voor rondvraag



Pd

18)ee]
Hellendoorn

Memo

Aan Leden Bestuurlijk Overleg Nieuwkomers

Van EEE projectleider opvang en huisvesting nieuwkomers

Datum memo 05-05-2023

Datum BON 09-05-2023

Onderwerp

Vervolg proces asielopvang

Inleiding

Op 18 april jl. is in de raad gedebatteerd over het ‘Toetsingskader locatie asielopvang’. Volgende stap in het

proces is de raadsbehandeling van het toetsingskader op 16 mei.

In voorliggend memo wordt een beeld geschetst van de beoogde stappen in het te doorlopen vervolg van dit

proces. Voorgesteld wordt om bij dit vervolg de aandacht te richten op twee mijlpalen: de raadsbehandeling op

16 mei en een themasessie met het college op 20 juni. In dit memo wordt gevraagd om met het voorgestelde

proces en de bijbehorende planning in te stemmen.

Terugblik raadsdebat 18 april

Bijgevoegd is een beknopte samenvatting van het raadsdebat. Te constateren valt dat er voldoende draagvlak is

voor zowel het toetsingskader als het voornemen van het college om het COA een AZC te laten vestigen in de

gemeente Hellendoorn.

Belangrijke punten die door de raad benoemd zijn:
- 150 tot 200 plekken moet maximaal 200 betekenen
- bij voorkeur geen opvang van veiligelanders
- geen (over)belasting van kleine kernen
- mogelijk spreiding over meer dan één locatie
- uitbreiding BOA-capaciteit

Voor de onderwerpen ‘geen veiligelanders’ en ‘meer BOA-capaciteit’ zijn moties aangekondigd.

Raadsvraag en moties

Naar aanleiding van het raadsdebat is door de CDA-fractie een raadsvraag ingediend over de bevoegdheid om

een besluit te nemen over de locatie. Het college is voornemens hier een besluit over te nemen, de CDA fractie

stelt zich op het standpunt dat de raad dit moet doen.

In het raadsdebat was er weinig draagvlak voor dit CDA-standpunt. In de collegevergadering van 9 mei ligt het

antwoord voor dat inmiddels geformuleerd is.

Welke moties ingediend en aangenomen gaan worden, moet nog blijken. Verwachting is wel dat de twee

aangekondigde moties op een meerderheid kunnen rekenen. Op voorhand zijn daarbij de volgende

kanttekeningen te plaatsen:

Voor een motie m.b.t. meer BOA-capaciteit is van belang om deze in een brede context van ‘Veiligheid’ te
bezien, dus ook in relatie tot de rol van politie en COA-beveiliging. Daarnaast speelt uiteraard het

dekkingsvraagstuk.

Een motie om geen veiligelanders op te vangen brengt een aantal dilemma's met zich mee. De raad in Enschede

heeft dit ook in een motie als randvoorwaarde gesteld. De staatssecretaris heeft aangegeven hier niet mee in te

kunnen stemmen:



https://www.tubantia.nl/enschede/staatssecretaris-sluit-veiligelanders-niet-uit-voor-opvang-asielzoekers-in-

enschede-brra5d82b2f/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.google.com%2F

Ook onder veiligelanders bevinden zich asielzoekers die wel degelijk voor asiel in aanmerking komen.

Veiligelanders die naar verwachting geen asiel krijgen worden in beginsel door het COA op aparte locaties

opgevangen. Kansrijker is de randvoorwaarde dat het AZC in de gemeente Hellendoorn geen vertrekcentrum

wordt. Dit is een AZC waar asielzoekers naar toe gaan die uitgeprocedeerd zijn en Nederland moeten verlaten.

Indien er moties komen m.b.t. maximaal 200 plekken, spreiding over meerdere locaties en/of geen

(over)belasting van kleine kernen, dan zijn op voorhand de volgende overwegingen te benoemen.

Maximaal 200

Ontraden. Standpunt van college is al maximaal 200, streven is 175 (tussen 150 en 200).

Ook als 200 als maximum wordt gesteld is dit geen garantie. Zie de reactie van de staatssecretaris in het

hierboven genoemde artikel op het door Enschede gestelde maximum van 550. Het Rijk en de provincie zijn

bepalend. Het college kan wel stelling nemen dat 200 maximaal is en hiermee ruimschoots wordt voldaan aan de

opgave naar rato. Ter vergelijking: Enschede heeft een opgave van 548 en gaat hier maar 2 boven zitten.

Hellendoorn heeft een opgave van 123 en koerst op een capaciteit van 175 (met een marge van 25 tot aan het

maximum van 200).

Spreiding over meerdere locaties

Ontraden. Als COA al akkoord zou gaan (en dat is niet de verwachting), dan zitten hier nadelen aan voor zowel

omwonenden als de asielzoekers zelf. Het voorzieningenniveau van een kleinere locatie is lager, zowel binnen als

buiten. Ook is de kans groot dat locaties dan door het COA als ‘satelliet’ worden aangemerkt en een beperkte

personele bezetting krijgen (bijvoorbeeld geen eigen locatiemanager). Concentreren op één relatief kleine

locatie komt de beheersbaarheid te goede, niet alleen vanuit het perspectief van efficiency en financiën maar

ook veiligheid en leefbaarheid. Bovendien betekent meerdere locaties ook meerdere trajecten met verschillende

groepen omwonenden.

Geen (over)belasting van kleine kernen

Dit sluit aan bij wat het college beoogt en wat het toetsingskader zegt over draagkracht. Hiermee is niet

uitgesloten dat een locatie in of bij een kleine kern gekozen wordt, maar de kans hierop is uitermate gering. In

dat geval moet de locatie hoog scoren op andere criteria en moet er sprake zijn van waarborgen waardoor er

toch geen sprake is van overbelasting. Op voorhand lijken er geen opties te benoemen die hier aan voldoen.

Planning

16 mei

Raadsbesluit ‘Toetsingskader locatie asielopvang’

Tweede helft mei

Ambtelijke voorbereiding van locatievoordracht en ambtelijk advies

Afstemming met COA en provincie

20 juni

Themabijeenkomst college ‘Asielopvang’, resulterend in voornemen omtrent locatie

Eind juni

Communicatie met raad, omwonenden en inwoners

Voor 1 juli (provinciale deadline)

Kenbaar maken collegevoornemen aan provincie Overijssel en Veiligheidsregio Twente

Juli

Definitief collegebesluit omtrent locatie (tenzij een bestemmingswijziging nodig is die wel een besluit van de

raad vraagt)

Toelichting



Naar verwachting kan na een raadsbesluit op 16 mei het ambtelijk voorwerk worden opgepakt om op basis van

het toetsingskader tot een locatievoordracht te komen. Kansrijke locaties worden voorgelegd aan het college

tijdens een themasessie op 20 juni, met voors en tegens per locatie en per criterium uit het toetsingskader. De

voordracht wordt voorzien van een ambtelijk advies m.b.t. voorkeurslocatie. De sessie wordt voorbereid met de

bgm als verantwoordelijke portefeuillehouder.

De themasessie is geen collegevergadering en dus niet besluitvormend, maar er wordt wel een voornemen

omtrent de locatie uitgesproken op basis waarvan vervolgstappen gezet kunnen worden. De belangrijkste stap

daarin is afstemming met omwonenden, enerzijds om te informeren over het voornemen, anderzijds om te

beluisteren wat omwonenden te vragen en zeggen hebben. Als de afstemming met omwonenden tot nieuwe

inzichten leidt kan - op basis van eerder niet bekende feiten en/of zwaarwegende argumenten - de keuze voor

de betreffende locatie worden heroverwogen door het college. Dit is niet de verwachting, maar de opening is

wel aanwezig. Pas na de afstemming met omwonenden neemt het college een definitief besluit. Streven is om in

juli tot een besluit te komen. Indien (de zorgvuldigheid van) het proces hier om vraagt wordt dit besluit later

genomen.

Communicatie

De gemeente Hellendoorn heeft een extern communicatieadviesbureau ingehuurd om te ondersteunen bij de

begeleiding van het proces. Op 5 mei is door dit bureau een concept communicatieplan opgeleverd dat - mede

op basis van de bevindingen tijdens het BON van 9 mei - nader zal worden uitgewerkt.

De teksten over asielopvang op de gemeentelijke website zijn geactualiseerd.

Berichtgeving in de pers over asielopvang wordt gemonitord (nationaal, regionaal en lokaal).

COA en provincie

Na 16 mei vindt ambtelijke afstemming plaats met het COA en de provincie Overijssel om de locatievoordracht

voor te bereiden. Ook wordt bestuurlijk overleg ingepland.

Besluit

Gevraagd wordt om in te stemmen met het voorgestelde proces en bijbehorende planning.



Beknopte samenvatting van de debatronde in de raad van Hellendoorn d.d. 18 april 2023, bedoeld voor intern

gebruik.

Onderwerp: Raadsvoorstel Toetsingskader locatie asielopvang

Opgesteld door EEEN

Beantwoording van de vragen door de burgemeester:

Het college heeft de kaders opgesteld en vraagt de raad om wensen en bedenkingen aan te geven. De burgemeester

roept op om wensen en bedenkingen in een motie kenbaar te maken.

Als het binnen de kaders van ruimtelijke ordening past, is de locatiekeuze dus uitvoering en een besluit van het

college.

Het communicatietraject is een belangrijk onderdeel en zal niet makkelijk zijn.

Het gaat inderdaad om de opvang van maximaal 200 asielzoekers. Dit punt wordt meegenomen in de afspraken met
de COA.

Belangrijk bij de keuze van de locatie is het aanwezig zijn van voorzieningen op korte afstand, dat is de draagkracht. Er

zijn nog geen locaties gezocht.

De gemeente wil inderdaad grip houden op de grond of locatie.

De gemeente heeft nu geen achterstanden bij de huisvesting van statushouders. Op voorhand praten over uitruil van

taakstellingen is niet gepast. Uitruil zal alleen achteraf plaatsvinden.

De raad zal stap voor stap op de hoogte worden gehouden van het proces.

Wij hebben als gemeente geen invloed op de samenstelling van de groep die opgevangen worden in het

asielzoekerscentrum. Wat in het asielzoekerscentrum gebeurt is volledig de verantwoordelijkheid van het COA.

Binnen de muren is het voor de COA. Het zelf organiseren is niet onze core business. Buiten de muren is er

samenwerking tussen COA en de gemeente. Belangrijk is dat er een actieve rol is voor vrijwilligers. Wij zullen het COA

ter dienste staan bij de samenwerking met de gezondheidszorg, welzijn en onderwijs.

Een terecht punt is de zorg over de veilige landers.

Meerdere ondernemers hebben afgelopen periode al contacten met de COA gehad. Daarom zijn de kaders belangrijk.

De burgemeester vermoed 1 locatie, neemt notie van 2. Het gaat om een goede locatie, niet het aantal.

Derde ronde (partijen discussiëren onderling):

De daagkracht ligt volgens veel partijen niet bij kleine kernen, gelet op de aanwezigheid van voorzieningen. Dus in een

grotere kern of er tegen aan. Belangrijk is dat op de locatie er voldoende ruimte is.

Er wordt raadsbreed een motie overwogen met twee punten:
- Uitbreiding BOA capaciteit (immers staat al onder druk)
- Geen veilige landers.

Noot: anders dan in het krantenartikel staat is er geen toezegging gedaan dat wij als gemeente richting de coa gaan

aangeven dat zoveel mogelijk gezinnen geplaatst worden, zie opmerking boven dat wij geen invloed hebben op de

samenstelling.
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